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Cosmin Marinescu (consilier prezidential): Avem o crestere de 20 % pe care

investitiile straine directe au înregistrat-o în 2022, pe seama profiturilor locale

reinvestite

România a înregistrat anul trecut o crestere cu 20% a  investitiilor straine directe, în principal pe seama

profiturilor locale  reinvestite si mai putin prin investitii greenfield, a declarat marti  Cosmin-Ştefan

Marinescu, consilier prezidential, la Sesiunea oficiala a  "Saptamânii diplomatiei comerciale".

"Avem o crestere de 20% pe care ISD-urile (investitiile straine directe -  n. r.) au înregistrat-o în 2022 fata de anul

anterior, însa trebuie sa  mentionam faptul ca aceasta crestere s-a facut în principal pe seama  profiturilor locale

reinvestite, adica pe seama profiturilor realizate  de companiile straine în România, si mai putin prin investitii 

greenfield, în timp ce în primele luni ale anului ISD-urile par sa  înregistreze un recul de câteva sute de milioane

de euro. Încetinirea  ritmul investitiilor straine directe pare ca urmeaza trendul de  încetinire a cresterii economice

la nivel european, dar nu numai, ceea  ce consider ca impune în cazul României nevoia de politici prudente,  care

sa sustina consolidarea finantelor publice si stabilitatea  macroeconomica", a spus el, la evenimentul organizat de

Departamentul de  Comert Exterior - parte din structura Agentiei Române pentru Investitii  si Comert Exterior

Consilierul prezidential a apreciat ca, în contextul unei deteriorari  continue a balantei comerciale, de aproape sase

ori în ultimii 10 ani,  sunt câteva aspecte care devin îngrijoratoare si ajung sa constituie  provocari, si anume

adâncirea deficitului de cont curent, cresterea  puternica a deficitului comercial, dar si adâncirea deficitului 

comercial al sectorului alimentar.

Cosmin-Ştefan Marinescu a mentionat ca deficitul comercial a depasit 34  de miliarde de euro anul trecut, din care

40% este reprezentat de  produsele chimice. Potrivit acestuia, deficitul sectorului alimentar s-a  adâncit în ultimii

10 ani de la 36 de milioane de euro în 2014 la  aproape 2 miliarde de euro în prezent, desi agricultura a absorbit în 

doua exercitii financiare aproape 37 de miliarde de euro.

În opinia acestuia, diplomatia comerciala poate contribui la atenuarea,  daca nu la rezolvarea unora din aceste

neajunsuri, poate asigura  plusvaloare si perspectiva pe termen lung pentru produsele românesti si  poate sustine

cresterea atractivitatii României ca destinatie  investitionala.

El a subliniat ca "este momentul sa dam dovada de inteligenta economica  si sa ne transformam din furnizori de

materii prime pentru pietele  externe în producatori de bunuri competitive, de produse competitive, cu  valoare

adaugata mare".
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